
 
 

 

Referat Skolebestyrelses møde 

Tirsdag den 26.09.2023 kl. 18.00-20.15 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Anne-Sofie B. Tastesen, 8D og Isabel Marie B. Gansler, 8B 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen (Niels Hald til og md pkt. 4) 

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking 

Referent: 

Andrea Mastrup 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: Anne Sofie, Sven 

 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 



 
 

 

2. 18:05-18:15  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Elevrådets arbejde 

 Planerne for personalets-dag 5. oktober 

Referat: 

Isabel deltager fra elevrådet og præsenterer sig. 

Drøftet et hygge/spise område på skoletorvet. Elevrådet tilbyder at stå for 

oprydning og rengøring i området. 

Drøftet hvad der mangler i klasserne. Der nævnes gardiner, ure, fejebakker og 

en udskiftning af stole i fys/kemi. 

Der mangler et ur på legepladsen. 

Claus Knudsen samler op og tager det med videre til ledelsen 

Skolebestyrelsen bakker op om elevrådets ønsker. 

 

Forslag fra elevrådet til personalets dag: 

Is og sang til lærerne, gavekort til boden, fejring på UUF 

Beslutning:  

En videohilsen fra elevrådet til personalet på AULA 

P-tærter fordeles på matriklerne med brev fra skolebestyrelsen 

 

 



 
 

 

3. 18:15-18:35 Økonomi (T) 

Formål: 

Bestyrelsen får indblik i skolens økonomi.  

Skolebestyrelsen skal: 

Orienteres om: 

 5/9-elevtal og de økonomiske konsekvenser for budget 2024. 

 Analyse af de økonomiske tildelinger 2019-2022 

 Status på budget 2023 (budgetopfølgning) 

Referat: 

5/9 tallet 2023 er 640 elever, nedgang på 31 elever fra sidste år. Det betyder med 

underskuddet fra sidste år, at der skal ske en besparelse på ca. 3.7mill. 

Vi forventer ikke at komme over 4 % i underskud i 2023.  

Det er blevet økonomisk dyrere for os at segregere elever. 

Bilag: 

3.1 Økonomirapport 

3.2 Notater til økonomirapport 

3.3 Budget 2023 skolebestyrelsen med forventet resultat 

 

 

4. 18:35-19:00 Orientering om IT-læseplan v/ Niels Hald (T) 

Formål: 

At orientere om IT-læseplanen. 

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn. 

 

Referat: 

Imponerende og ambitiøs læseplan for IT 

Bilag: 

Bilag følger. 

 



 
 

 

5. 19:00-19:10 Aabenraa Kommunes Fælles dialogforum på 

skoleområdet (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres og tage stilling til hvilke spørgsmål, vi skal forsøge at rejse ved det 

førstkommende møde. 

 Vælge en forældrerepræsentant. 

Referat 

Økonomi og segregering ønskes drøftet. 

Martin deltager som skolebestyrelsesrepræsentant. 

Skolebestyrelsen ønsker at det fremgår af årshjulet, at punkter til dialogmødet 

skal drøftes i januar og august måned. 

Bilag: 

 

6. 19:10-19:15 Endelig godkendelse af skolebestyrelsens årshjul 

(B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Godkende det reviderede årshjul. 

Referat 

Årshjulet er godkendt. 

Bilag: 

6.1 Skolebestyrelsens årshjul 2023 

 

7. 19:15-19:35 Revidering af princip for forældremøder (D) 

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn og revidere princippet. 



 
 

 

Referat 

Bred drøftelse med mange perspektiver. Skolen kan arbejde for at 

tydeliggøre, at det er et fællesskab som alle skal bidrage til. Formen for 

møderne skal kunne rumme alle forældre. 

Princippet skal i formuleringen afspejle skolens klare forventninger 

til forældre. 

Martin laver et forslag til omformulering, og princippet er på dagsorden til 

næste møde. 

Bilag: 

7.1 Princip for forældremøder. 

 

8. 19:35-19:45 kommunikationsstrategi (I + B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Orienteres om arbejdet med kommunikationsstrategien og evt. nedsætte et udvalg. 

Referat 

Søren orienterer om de tiltag der er i gang. Arbejdet med 

kommunikationsstrategien tænkes at forløbe over det næste år. 

God ide med et udvalg, Lena, Martin og Agnete deltager fra skolebestyrelsen. 

 

Bilag: 

 

9. 19:45-19:55 Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om status på etablering af netværk for formænd i skolebestyrelserne i 

Aabenraa Kommune. 



 
 

 

Referat 

Der arbejdes på sagen og konkrete tiltag er i gang. 

Bilag: 

 

10. 19:55-20.05 Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres  

- Mobilpolitik - proces 

- Strategidag for ledelsen 

- Skærme i SFO’en 

Referat: 

Processen for mobilpolitik ønskes på bestyrelsesmøde i februar 2024, en 

måned senere end planlagt 

Ledelsen har været på en strategi dag hvor forskellige større temaer blev 

drøftet. 

Orientering om brug af skærme i SFO 

Orientering om, at der gang i fondsansøgninger på et måltid varmt mad om 

dagen, og til færdiggørelse af et udeområde på DMV 

Bilag: 

11. 20:05-20.10 Evt. 

Ønske om, at AULA kalenderen afspejler virkeligheden. 

Skolebestyrelsesmøderne ønskes sat ind i AULA kalenderen. 

Bestyrelsen har drøftet en forældrehenvendelse 

 

12. 20.10-20:15  Oplæsning af referat (B) 

Godkendt 


